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Protokół nr XXXIX/21 

z sesji Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 18 października 2021 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: radni Rady Miejskiej w Morawicy (lista obecności  

w załączeniu do protokołu), Burmistrz Miasta i Gminy Morawica Pan Marian Buras, Zastępca 

Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki, Skarbnik Miasta i Gminy Morawica Pani Małgorzata 

Lisicka, Radca prawny urzędu Pani Ewa Kokowska, Przedstawiciele Kopalni Wapienia 

„MORAWICA”, Przedstawiciele Inwestplan Sp. z o.o., Prezes Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Morawicy Sp. z o.o. Pan Tomasz Kozłowski, Prezes  „Koral” sport i rekreacja 

sp. z o.o. Pan Mariusz Tytoń, Radny Rady Powiatu Kieleckiego Pan Michał Godowski, Pan 

Jan Skuciński – sołtys miejscowości Wola Morawicka, Przedstawiciele zarządu klubu 

sportowego „Moravia”. 

XXXIX sesja Rady Miejskiej w Morawicy odbyła się w Samorządowym Centrum 

Kultury i Biblioteki w Morawicy (ul. Spacerowa 7). 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych 

na poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica za okres między 

sesjami. 

5. Udzielenie przez radcę prawnego informacji o sposobie zwołania sesji, prowadzenia 

sesji, zasad udzielania głosu na sesji. 

6. Przedstawienie stanowiska Zarządu Kopalni Wapienia „Morawica” SA w sprawie 

uwarunkowań bieżącej działalności oraz przyszłej eksploatacji złoża. 

7. Przedstawienie stanowiska przez Radną Alicję Jamorską-Kurek w formie 

oświadczenia w sprawie Kopalni w Woli Morawickiej. 

8. Stanowisko Radnego Miasta i Gminy Morawica Roberta Żołądka na temat: Sporu 

pomiędzy Kopalnią Wola Morawicka a Burmistrzem i Mieszkańcami tejże 

miejscowości oraz informacji, jakie ukazały się na ten temat w ostatnim czasie  

w lokalnych mediach. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Morawica na lata 2021 – 2026. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2021 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek : 

„Koral” sport i rekreacja sp. z o. o. i Zakład Gospodarki Komunalnej w Morawicy  

sp. z o.o. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie konkursu pn. „Promuj szczepienia  

i wygrywaj nagrody”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, 

szkoleniu pożarniczym lub innym zdarzeniu organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub Miasto i Gminę Morawica. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Brzeziny. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Morawica. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

zabudowanej części działki nr 339/10 położonej w Morawicy. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na 

rzecz Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej 

w obrębie geodezyjnym Morawica. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do 

zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie 

przez Miasto i Gminę Morawica na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej w Bilczy 

nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza oraz 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

pomieszczeń w budynku remizy strażackiej, które są zbędne na prowadzenie działań 

statutowych OSP. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

nieodpłatnego przekazania przez Ochotniczą Straż Pożarną w Morawicy 

nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem remizy strażackiej w trybie  

art. 902¹ § 1 Kodeksu Cywilnego. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta i Gminy Morawica. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy 

Morawica, oznaczonej numerem ewidencyjnym 1392/4 o pow. 1,0324 ha położonej 

w obrębie Brzeziny na rzecz PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na 

rzecz Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej 

w obrębie geodezyjnym Wola Morawicka. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady 

Miejskiej w Morawicy do Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/300/21 Rady 

Miejskiej w Morawicy z dnia 20 stycznia 2021 r. w sprawie planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia 

maksymalnych kwot dofinansowania opłat  za kształcenie pobierane przez uczelnie 

oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznane  

w roku 2021. 

27. Raport o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021. 

28. Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych : 
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a) Wojewody Świętokrzyskiego; 

b) Burmistrza Miasta i Gminy Morawica; 

c) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

29. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

30. Sprawy różne. 

31. Zakończenie obrad. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA SESJI: 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia XXXIX 

sesji Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Następnie poprosił  

o sprawdzenie kworum. Przewodniczący Rady stwierdził, że XXXIX sesja Rady Miejskiej  

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 13 radnych. 

Obecni: 

1. Leszek Cygan 

2. Tomasz Domagała 

3. Wiesław Frankowicz 

4. Alicja Jamorska-Kurek 

5. Sebastian Król 

6. Bartosz Kruk 

7. Paweł Pajączkowski 

8. Dorota Pietrzyk 

9. Piotr Polewczak 

10. Krzysztof Strąk 

11. Łukasz Wojda 

12. Ryszard Znój 

13. Robert Żołądek 

Nieobecni: 

1. Marcin Piecyk 

2. Damian Woźniak 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Leszkowi Cygan. 

Radny Leszek Cygan zgłosił wniosek formalny w sprawie zmiany porządku obrad  

i wprowadzenia punktu oświadczenia klubu radnych Nasza Gmina. 

Przewodniczący Rady poprosił o przygotowanie wniosku. 

 

Przystąpiono do głosowania 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego 

oświadczenia klubu radnych Nasza Gmina. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 
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Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Tomaszowi Domagale. 

Radny Tomasz Domagała zgłosił wniosek formalny o usunięcie z porządku obrad punktu  

7 i punktu 8. Oba te punkty dotyczą stanowiska radnych. Nie bardzo rozumiem skąd pomysł 

Pana Przewodniczącego na wprowadzenie tych punktów do porządku obrad. Radny może 

zabrać głos na sesji zgodnie z § 26 statutu Miasta i Gminy Morawica podczas debaty nad 

daną sprawą. Takie debaty na temat kopalni przeprowadzaliśmy, co najmniej dwukrotnie  

i  wtedy był na to czas. Rozumiem stanowisko komisji, rady miejskiej, klubu, to już nie 

rozumiem, co to jest za wytwór stanowisko radnego i jeszcze jako punkt sesji. W jaki sposób 

miałoby się to odbywać. Według naszego statutu radny może zabrać głos w debacie nad daną 

sprawą – 5 minut, klub czy komisja ma 10 minut. A tutaj ile by to miało być 5, 10 minut, 

godzinę, dwie godziny, nie wiemy? Uważam, że wprowadzenie do porządku obrad takiego 

punktu może w przyszłości spowodować paraliż tej rady i zamiast zajmować się 

podejmowaniem uchwał ważnych dla naszych mieszkańców, to wszyscy radni będą chcieli 

przedstawiać swoje stanowiska w najdziwniejszych sprawach, bo kto im tego zabroni? 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt został wprowadzony na pisemny wniosek Pani 

Radnej Alicji i Pana Radnego Żołądka. Został wprowadzony w terminowym czasie. 

Zawiadomienie otrzymaliście Państwo w porządku obrad 7 dni przed. Były komisje w 

czwartek można było dopytać radnych o co chodzi. Ja dopytałem, w głównej mierze chodzi  

o artykuł, który ukazał się na łamach portalu Miasta i Gminy Morawica. Każdy radny ma 

prawo zgłosić wniosek formalny, także proszę przygotować wniosek, bo musimy go 

przegłosować, każdy wniosek osobno. 

Przewodniczący Rady dodał, że dla niego to było oczywiste i jeśli punkt się pojawi, to co 

długości wypowiedzi, tak jak wskazuje statut § 26  i określa ile może się wypowiadać dana 

osoba w danym punkcie, w danej dyskusji. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu 7 dotyczącego : 

Przedstawienie stanowiska przez Radną Alicję Jamorską-Kurek w formie oświadczenia  

w sprawie Kopalni w Woli Morawickiej. 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Sebastian Król, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Ryszard Znój 

PRZECIW (4) 

Alicja Jamorska-Kurek, Bartosz Kruk, Dorota Pietrzyk, Robert Żołądek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Leszek Cygan, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 
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Wniosek został odrzucony. Za głosowało 6 radnych. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu 8 dotyczącego: Stanowisko 

Radnego Miasta i Gminy Morawica Roberta Żołądka na temat: Sporu pomiędzy Kopalnią 

Wola Morawicka a Burmistrzem i Mieszkańcami tejże miejscowości oraz informacji, jakie 

ukazały się na ten temat w ostatnim czasie w lokalnych mediach. 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Sebastian Król, Paweł 

Pajączkowski, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, Ryszard Znój 

PRZECIW (4) 

Alicja Jamorska-Kurek, Bartosz Kruk, Dorota Pietrzyk, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 9 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej 

w obrębie geodezyjnym Morawica. Poinformował, że radni przedyskutowali wniosek na 

komisji. Wszyscy wiedzą o co chodzi w danej uchwale. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej w obrębie geodezyjnym 

Morawica. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia składki 

członkowskiej Miasta i Gminy Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin 

"Geopark Świętokrzyski". Poinformował, że składka zostaje na takim samym poziomie, co  

w latach ubiegłych, czyli 2 800,00 zł rocznie. 
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Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta  

i Gminy Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark 

Świętokrzyski". 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania skargi według 

właściwości. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Alicja Jamorska-Kurek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 12 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie załatwienia skargi. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie załatwienia skargi. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według 

właściwości. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Oświadczenie klubu radnych Nasza Gmina. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych 

na poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica za okres między 

sesjami. 

6. Udzielenie przez radcę prawnego informacji o sposobie zwołania sesji, prowadzenia 

sesji, zasad udzielania głosu na sesji. 

7. Przedstawienie stanowiska Zarządu Kopalni Wapienia „Morawica” SA w sprawie 

uwarunkowań bieżącej działalności oraz przyszłej eksploatacji złoża. 

8. Przedstawienie stanowiska przez Radną Alicję Jamorską-Kurek w formie 

oświadczenia w sprawie Kopalni w Woli Morawickiej. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Morawica na lata 2021 – 2026, ze zgłoszoną autopoprawką do 

projektu uchwały w załączniku nr 2 – przeniesiono z zadań pozostałych zadanie pn. 

„Warsztaty garncarstwa przy Ośrodku Tradycji Garncarstwa – projekt 2019-2020 

rozpowszechnianie tradycji w zakresie garncarstwa” do zadań dofinansowanych z 

Unii Europejskiej, zwiększono łączne nakłady finansowe o kwotę  650 tys. zł i 

wydatki z roku 2022 o 650 tys. zł. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2021 rok 

– ze zgłoszoną autopoprawką w załączniku nr 3 – w przedsięwzięciu pn. „Warsztat 

garncarstwa przy Ośrodku Tradycji Garncarstwa – projekt 2019-2020” zmieniono 

łączne nakłady finansowe z 50 tys. zł na 700 tys. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek : 

„Koral” sport i rekreacja sp. z o. o. i Zakład Gospodarki Komunalnej w Morawicy sp. 

z o.o. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie konkursu pn. „Promuj szczepienia  

i wygrywaj nagrody”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, 

szkoleniu pożarniczym lub innym zdarzeniu organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub Miasto i Gminę Morawica. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Brzeziny. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Morawica. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

zabudowanej części działki nr 339/10 położonej w Morawicy. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na 

rzecz Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej 

w obrębie geodezyjnym Morawica. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do 

zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie 

przez Miasto i Gminę Morawica na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej w Bilczy 

nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza oraz 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

pomieszczeń w budynku remizy strażackiej, które są zbędne na prowadzenie działań 

statutowych OSP. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

nieodpłatnego przekazania przez Ochotniczą Straż Pożarną w Morawicy 

nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem remizy strażackiej w trybie art. 

902¹ § 1 Kodeksu Cywilnego. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta i Gminy Morawica. 
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy 

Morawica, oznaczonej numerem ewidencyjnym 1392/4 o pow. 1,0324 ha położonej 

w obrębie Brzeziny na rzecz PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na 

rzecz Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej 

w obrębie geodezyjnym Wola Morawicka. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady 

Miejskiej w Morawicy do Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/300/21 Rady 

Miejskiej w Morawicy z dnia 20 stycznia 2021 r. w sprawie planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia 

maksymalnych kwot dofinansowania opłat  za kształcenie pobierane przez uczelnie 

oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznane  

w roku 2021. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia 

w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Morawica. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta 

i Gminy Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark 

Świętokrzyski". 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie załatwienia skargi. 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

32. Raport o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021. 

33. Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych : 

a) Wojewody Świętokrzyskiego; 

b) Burmistrza Miasta i Gminy Morawica; 

c) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy; 

d) Urzędu Skarbowego w Kielcach – Przewodniczący Rady poinformował, że takie 

sprawozdanie otrzymaliśmy już po przesłaniu porządku obrad, dlatego dopisujemy 

podpunkt. 

34. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

35. Sprawy różne. 

36. Zakończenie obrad. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, 

Ryszard Znój 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dorota Pietrzyk, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Nowy porządek obrad został przyjęty. Za głosowało 11 radnych. 

 

Ad. 2 
Oświadczenie klubu radnych Nasza Gmina – uważam, że oświadczenie klubu radnych 

burmistrza przedstawione na sesji rady miejskiej w dniu 09.08.2021 r. jest co najmniej 

niesmaczne i niesprawiedliwe w ocenie pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej Pana 

Bartosza Kruka. Przez poprzednie 36 sesji nie zgłaszaliście żadnych zastrzeżeń, dotyczących 

prowadzenia sesji przez Przewodniczącego Bartosza Kruka. Sytuacja, która zaistniała podczas 

obrad sesji w dniu 23.06.2021 r. była sytuacją niecodzienną, niespotykaną na sesjach  

w ostatnich latach. Całą winą obarczacie przewodniczącego, ale w obradach tej sesji 

uczestniczyło 15 radnych, w tym oczywiście wy – radni klubu burmistrza i nikt z was nie 

zgłosił wniosku o przerwanie lub zamknięcie dyskusji dotyczącej kopalni Woli Morawickiej, 

a wręcz przeciwnie wasi członkowie prowadzili żywą dyskusję z przedstawicielami kopalni. 

Inni radni też mogli zgłosić taki wniosek. Nie starajmy się na siłę znaleźć kozła ofiarnego lecz 

uderzmy się również we własne piersi. Jako radni powinniśmy się wzajemnie wspierać, a nie 

bezpodstawnie oskarżać i szargać lub narażać dobre imię naszej rady. Podejmijmy działania 

zapobiegające takim sytuacją poprzez zakup i montaż urządzenia umożliwiającego 

wyłączenie mikrofonu przez prowadzącego obrady, obsługę prawną na każdej sesji. 

 

Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący Rady 

poinformował, że protokół radni otrzymali jakiś czas temu i mogli się z nim zapoznać. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty. Za głosowało 13 radnych.  

 

Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
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Ad. 5 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica za okres między sesjami. 

Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Robertowi Żołądek. 

Radny Robert Żołądek – dlaczego nie otrzymałem tego sprawozdania przed sesją i nie 

mogłem się z nim zapoznać. W sprawie spotkania z delegacją z gminy Koziegłowy – 

dlaczego nie zostałem na to spotkanie zaproszony? Jakimi kryteriami się Pan kierował 

zapraszając na to spotkanie tylko część radnych? 

Pan Burmistrz – jeśli chodzi o sprawozdania z działalności między sesjami, ja mam swobodę 

dysponowania nimi. Mogę Państwu na piśmie złożyć, czytać na sesji. Uważam, że ta forma 

którą prezentuje jest właściwa. Jeśli chodzi o zaproszenie na spotkanie, to klucz był bardzo 

prosty: przewodniczący rady, wiceprzewodniczący rady, przewodniczący komisji  

i uważaliśmy, że  jest to wystarczająca reprezentacja do spotkania z radnymi z Koziegłów. 

 

Ad. 6 
Udzielenie przez radcę prawnego informacji o sposobie zwołania sesji, prowadzenia sesji, 

zasad udzielania głosu na sesji. Podstawą wszelkich zasad jest statut Rady Miejskiej  

w Morawicy, który powinien być Państwu znany, choćby z tej przyczyny że go Państwo 

uchwalali. Jest to podstawowy dokumenty, który jest wyznacznikiem co do sposobu 

prowadzenia, zwoływania sesji, prowadzenia obrad, uprawnienia radnych. Obecność radcy 

prawnego na sesjach budzi moją wątpliwość, ponieważ nie otrzymuję od przewodniczącego 

czy komisji jakiś konkretnych wniosków, co do wypowiadania się w formie opinii prawnej  

w kwestiach dla Państwa niejasnych. Natomiast w kwestiach oczywistych, które wynikają  

z literalnego prawa statutu wypowiedź radcy prawnego jest absolutnie obojętna. Są Państwo 

funkcjonariuszami publicznymi i jak rozumiem podejmujecie (brak dźwięku wypowiedzi). 

Statut statutowi nierówny, tzn. wszystkich radnych, wszystkich gmin w całym kraju, wiążą 

niewątpliwie postanowienia ustawy o samorządzie gminnym, to już rozwiązania statutowe są 

różne. Pomimo różnych opinii, orzeczeń na temat kwestii dotyczących odbywania sesji, 

sposób jej prowadzenia, należy zawsze wziąć pod uwagę co jest w naszym statucie, a nie w 

statutach innych gmin. Typowym przykładem pewnych nieporozumień jest kwestia sesji 

nadzwyczajnej, która w statuach różnych gmin definiowana jest inaczej. U nas sesja 

nadzwyczajna jest to sesja zwołana w terminie pilnym. Zwołanie zwykłej sesji, której termin 

wyznacza przewodniczący, następuje zgodnie z jego uznaniem, z zachowaniem 7-dniowego 

terminu zawiadomienia radnych o sesji. Nie należy się sugerować różnymi wypowiedziami, 

tylko analizować nasz statut. W naszym statucie mamy odpowiedź jak powinna być zwołana 

sesja, jak powinna być prowadzona. W świetle postanowień tego statutu, nie ulega 

wątpliwości, że termin i miejsce zwołania sesji wyznacza przewodniczący, jest to jego 

wyłączna kompetencja, poza dwoma przypadkami: wójt lub ¼ ustawowego składu rady (brak 

dźwięku wypowiedzi). Termin sesji, miejsce sesji to wyłączne uprawnienie 

przewodniczącego. Dwa wyjątki : pierwszy - kiedy prosi burmistrz o wyznaczenie sesji  

w zakreślonym terminie, wówczas sesja musi być zwołana w terminie 7 dni od dnia złożenia 

wniosku i drugi – ¼ ustawowego składu rady. Nasz ustawowy skład rady wynosi 15 radnych, 

¼ ustawowego składu rady będzie 4 radnych. Mamy drugi wyjątek, że zwołania sesji będzie 

domagało się 4 radnych. 

Druga kwestia ustalenie porządku obrad – to wyłączna kompetencja przewodniczącego rady. 

Bogate jest orzecznictwo sądów administracyjnych, które stwierdzają nieważność uchwał 

podejmowanych na sesjach, jeśli nie były wprowadzone do porządku obrad zgodnie ze 

statutem. Zgodnie z naszym statutem porządek obrad ustala przewodniczący. On decyduje, co 
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będzie przedmiotem obrad najbliższej sesji. Od tej zasady, są wyjątki: pierwszy – gdy na 7 

dni przed terminem sesji, burmistrz zgłasza wniosek o ujęcie w porządku obrad określonej 

uchwały, wówczas przewodniczący nie tylko ma uprawnienie, ale obowiązek wprowadzenia 

tej kwestii do porządku obrad. Drugi wyjątek – jeżeli z takim wnioskiem o wprowadzenie do 

porządku obrad określonej kwestii, w terminie 7 dni przed terminem zwołania sesji, 

występuje ¼ ustawowego składu rady. Na ten porządek obrad, który mamy tutaj na sesji 

składa się porządek ustalony przez przewodniczącego oraz (brak dźwięku wypowiedzi) Rada 

jest do tego uprawniona bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Ustawowy skład rady – 15 radnych, bezwzględna większość – 8 radnych. Żeby wprowadzić, 

zmienić, wprowadzić nowy punkt, zmodyfikować, przestawić, ograniczyć porządek obrad 

musi zatem głosować 8 radnych. Przy obradowaniu organu kolegialnego, to co nie jest 

wprowadzone do porządku obrad nie może być przedmiotem debaty, nie może być 

przedmiotem rozstrzygnięcia. Dzisiaj był tego przykład, że porządek obrad który ustalił 

przewodniczący podlegał modyfikacji, gdyż w drodze głosowania bezwzględną większością 

głosów jeden z wniosków przeszedł, drugi został odrzucony gdyż stosunek głosów rady na to 

nie pozwalał. W świetle naszego statutu nie widzę konieczności, aby Państwo po dokonaniu 

tych głosowań, co wprowadzić, co wykreślić, co zmienić jeszcze głosowali zatwierdzenie 

tego porządku. Te wyniki głosowania, o tym że cos wykreślacie, zmieniacie są podstawą do 

tego że porządek obrad kształtowany jest tak jak wynika z tych głosowań. To głosowanie za 

zatwierdzeniem uważam za zbędne. Z uprawnieniem przewodniczącego, że to on ustala 

porządek obrad, z obowiązkiem przewodniczącego wprowadzenia uchwał, które się pojawiają 

do rady nie później niż 7 dni przed sesją i wynikami tych głosowań jednostkowych w sprawie 

porządku. Statut reguluje, co ma być w porządku obrad. W §24 ma trzy zasadniczy elementy, 

które są wskazówką, co ma być w porządku obrad : przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 

jest zakończeniem poprzedniej sesji, jest urzędowym potwierdzeniem obrad z poprzedniej 

sesji; sprawozdania burmistrza, gdyż rada jest organem kontrolnym, żeby realizować funkcje 

kontrolne musi mieć sprawozdania burmistrza, są one po to aby umożliwić radzie 

sprawowanie funkcji kontrolnej; rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał, czyli 

druga funkcja rady uchwałodawcza. W tych trzech punktach mieszczą się zasadniczo 

wszystkie funkcje które spełnia rady i które mają być w porządku obrad. Wokół tych punktów 

porządek obrad winien się wyczerpywać. Dlatego podzielam wątpliwości radnego, który 

zgłaszał co do kwestii celowości umieszczania w porządku obrad oświadczeń indywidualnych 

radnych. Co powinno być w tym porządku? Nie jesteśmy wstanie tego wszystkiego wyliczyć. 

Dwie cechy: czy adresatem tych spraw ma być rada, jako organ kolegialny i druga czy te 

sprawy mieszczą się w kompetencji rady jako organu kolegialnego. Jeżeli te dwie cechy są 

spełnione, to powinno być to w porządku obrad. Nie będzie dopuszczalne umieszczenie  

w porządku obrad debaty nad indywidualną sprawą administracyjną, którą rozstrzyga się 

w drodze wydania decyzji administracyjnej. Rozstrzyganie indywidulanych spraw 

administracyjnych nie leży w kompetencji rady tylko burmistrza. Przewodniczący rady 

ustalając porządek obrad w ramach swoich kompetencji musi uwzględniać czym się rada 

zajmuje, jakim jest organem i jakie ma kompetencje. Nie powinno być przedmiotem obrad 

rady kwestia opracowania przez burmistrza projektu studium. Adresatem pism na etapie 

projektu jest burmistrz. Rada będzie się zajmować tym, gdy projekt studium zostanie przez 

burmistrza przedłożony. Nie będzie adresatem rada w skardze na pracownika 

samorządowego, ponieważ zwierzchnikiem służbowym pracownika jest burmistrz. Tylko 

burmistrz może być adresatem takiej skargi i ją rozpatrywać. Ta kompetencja, wyłączność 

przewodniczącego do ustalania porządku obrad nie jest dowolna, ona musi obracać się na 

bazie przepisów, które wyznaczają kompetencje rady jako organu kontrolnego i 

uchwałodawczego. Zawiadomienie o sesji i sposób zawiadomienia: w statucie jest, że 

zawiadamiamy Państwa na piśmie lub pocztą elektroniczną nie później niż na 7 dni przed 
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terminem sesji. Do zawiadomienia dołącza się porządek obrad i projekty uchwał. Nie załącza 

się wszystkich materiałów. Nie dołącza się sprawozdań, apeli, oświadczeń. Projekt każdej 

uchwały powinien być radnym doręczony. Termin 7 dniowy, to czas dla radnego, że jeżeli 

chce to się z dokumentami zapoznaje. To nie może być tak, że Państwo uważacie że do rąk 

radnego ma być przesłany każdy dokument będący przedmiotem obrad. Jeżeli chodzi o 

uchwały to długo w sądownictwie administracyjnym istniał spór, co do dopuszczalności 

wprowadzenia już na sesji, w trybie głosowania bezwzględną większością głosów punktu 

dotyczącego uchwały rady. Pierwotnie sądownictwo wypowiadało się, że jest to 

niedopuszczalne, bo radny mam mieć czas żeby zapoznać się z projektem uchwały przed 

sesją. Teraz wykładnia orzecznictwa jest taka: projekt nowej uchwały nie uwzględniony w 

porządku obrad, nie przesłany w terminie 7 dni może zostać wprowadzony do porządku obrad 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, jeżeli spełnia wszystkie wymogi 

określone statutem. Jest projektem przygotowanym, złożonym i radni na tym etapie 

wstępnym decydują czy ten projekt uchwały może być przedmiotem obrad sesji. Sesję 

prowadzi przewodniczący i to jest jego wyłączne uprawnienie, co nie oznacza że prowadzi ją 

dowolnie, prowadzi ją zgodnie z postanowieniami statutu. Pierwsza zasada sesja poświęcona 

jest punktom objętym porządkiem obrad. Nie można debatować, rozstrzygać o sprawach nie 

objętych porządkiem obrad. Chciałam poruszać wątek umieszczania w porządku obrad 

punktu – sprawy różne. Co to są sprawy różne? Czy sprawy różne określają, identyfikują 

przedmiot obrad? Oczywiście nie. Dlatego uważam, że taki punkt powinien oznaczać 

komunikaty, informacje, a nie sprawy różne. W sprawach różnych nie prowadzi się debat, 

czego Państwo doświadczyli w czerwcu. Przedmiot obrad ma być odpowiednio 

zidentyfikowany, tak żeby Państwo wiedzieli co będzie przedmiotem debaty. Kworum jest 

wtedy gdy na sesji jest obecna, co najmniej połowa ustawowego składu rady, czyli 8 radnych. 

Debata nad uchwałami – kiedy radny zabiera głos. Radny zabiera głos wtedy kiedy udziela go 

przewodniczący. Przewodniczący rady udziela głosu burmistrzowi, osobom upoważnionym 

przez burmistrza i innym osobom nie będącymi radnymi, w tym zaproszonym gościom.  

W jakich sprawach udziela głosu? W sprawach objętych porządkiem obrad. Nie można stanąć 

przy mównicy i powiedzieć, że ja będę mówił w takiej sprawie, a przewodniczący mówi: tak 

zapraszam. Sprawy objęte porządkiem obrad mogą być przedmiotem debaty. W statucie 

mamy uregulowane, że radny zabiera głos w debacie dwa razy. Łączny czas wypowiedzi 

radnego nie może przekraczać 5 minut. Głosowania – zwykle głosujecie zwykłą większością 

głosów w obecności połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu jawnym. Zwykła 

większość to więcej głosów za niż przeciw. Bezwzględna większość występuje w dwóch 

wariantach: bezwzględna większość głosów radnych obecnych, głosujących albo 

bezwzględna większość głosów ustawowego składu rady. Głosowanie alternatywne – gdy 

głosujemy uchwałę, gdzie mamy do wyboru dwa warianty, np. dwóch kandydatów na 

przewodniczącego rady, to się rozstrzyga w jednym głosowaniu. W jednym głosowaniu 

trzeba rozstrzygnąć, która z tych dwóch alternatyw otrzymuje największą liczbę głosów. 

Głosy oddane za jednym z wariantem są zarazem głosami przeciwnymi drugiemu wariantowi. 

Sposób głosowania nie podlega modyfikacją, bo wynika z ustawy. Kwestia kolejności 

głosowań, która jest uregulowana w naszym statucie. §36 statutu reguluje nam kwestię  

w jakiej kolejności należy głosować. Po co debatować nad uchwałą, której nie chcą radni, 

grupa radnych. Można zgłosić wniosek o odrzucenie projektu uchwały w całości. Inicjator 

uchwałodawczy może zgłosić wniosek, że nie życzy sobie żeby tam były nanoszone 

poprawki. Jeżeli nie mamy zgłoszonych takich wniosków, potem mamy głosowanie nad 

poprawkami według kolejności ustalonej przez przewodniczącego i nad przyjęciem uchwały 

w całości. Sesja poświęcona jest zasadniczej funkcji rady, jakim jest rozpatrzenie projektów 

uchwał i ich przyjęcie, głosowanie w tych sprawach. Głosowanie tajne ma zupełnie inny 

przebieg, głosujemy za pomocą kart do głosowania. Z prawnego punktu widzenia bardzo 
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istotne jest kto jest uchwałodawcą. Radny nie ma inicjatywy uchwałodawczej. Organy które 

mają inicjatywę uchwałodawczą wymienia §30 statutu – burmistrz, przewodniczący rady, 

komisje, grupa radnych, klub radnych i grupa mieszkańców gminy zgodnie z ustawą 

ustrojową. Prawa radnych też są uregulowane. Prawa i obowiązki radnych reguluje ustawa  

o samorządzie gminnym. Pierwszym jest utrzymywanie więzi z mieszkańcami  

i przedstawianie ich postulatów na sesji. Nie ochrona własnego wizerunku, interesu radnego. 

Radny reprezentuje mieszkańców i postulaty mieszkańców przedstawia na sesji, co jest 

pierwszoplanowym obowiązkiem radnego. W skład tych obowiązków wchodzi obowiązek 

uczestniczenia w klubach, komisjach, na posiedzeniach sesji. Radni mają uprawnienie 

zgłaszania interpelacji i zapytań. Dlaczego nie przedstawia się ich na sesji? Ponieważ ich 

adresatem nie jest rada. Interpelacje i zapytania składamy do organu wykonawczego – 

burmistrz, który udziela na nie odpowiedzi i są one upubliczniane na stronie i BIP. Nie ma 

potrzeby debatowani nad nimi na sesji, bo takiej formy się nie przewiduje. Wreszcie rada ma 

uprawnienia kontrolujące wynikające z ustawy. Sesje nie są trybuną do wygłaszania opinii, 

stanowisk. Spełniacie Państwo określoną funkcję organu kontrolującego i uchwałodawczego 

rady gminy i w tym zakresie musicie obradować. Jeśli coś nie należy do kompetencji rady, to 

rada się tym nie zajmuje. 

 

Ad.7 
Przedstawienie stanowiska Zarządu Kopalni Wapienia „Morawica” SA w sprawie 

uwarunkowań bieżącej działalności oraz przyszłej eksploatacji złoża. Przedstawiciele kopalni 

w składzie : Artur Krzak – prokurent, dyrektor ds. produkcji i sprzedaży, kierownik ruchu 

zakładowego kopalni; Konrad Guc – prokurent, dyrektor ds. technicznych i produkcyjnych; 

Edyta Lutwin – główna księgowa; Amadeusz Dąbek – przedstawiciel zarządu kopalni; Jakub 

Głowacz – biuro prawne. Przedstawienie stanowiska kopalni wiąże się z zaprezentowaniem 

na sesji rady 23.06.2021 r. danych, które mijają się z prawdą na temat kopalni Morawica. 

Pierwszym stwierdzeniem, które padło z ust przedstawiciela kopalni Wola Morawicka było 

twierdzenie, że kopalnia Morawica otrzymała zgodę na wydobycie kamienia. Na podstawie 

jakiego dokumentów twierdzicie, że kopalnia Morawica chce zwiększyć wydobycie? Każda 

kopalnia działa na podstawie koncesji, którą udziela. W naszym przypadku koncesji udzielił 

Minister Środowiska w 2000 r., a w 2020 r. tą koncesję przedłużył Marszalek Województwa 

Świętokrzyskiego. Koncesja ustanawia wielkość wydobycia. Dokumentem źródłowym, który 

nakłada wielkość wydobycia jest decyzja środowiskowa. Przepisy tej decyzji weszły w życie 

w X.2008 r. my przy tej decyzji środowiskowej z 2020 r. mamy nałożony limit ile możemy 

wydobywać dziennie, ile możemy wydobywać rocznie. Mija się z prawdą twierdzenie, że 

całość wydobytego materiału zostanie przewieziona samochodami przez Morawicę. Kopalnia 

Morawica posiada możliwość sprzedaży kolejowej. Gro naszego materiału sprzedajemy drogą 

kolejową. Następnym twierdzeniem jest to, że kopalnia Morawica dostała zgodę na 

zwiększenie obszaru wydobycia. Obszar to definicja z ustawy prawo geologiczne i górnicze. 

Obszar górniczy to przestrzeń, w granicach której przedsiębiorca jest upoważniony do 

wydobywania kopaliny, podziemnego bezzbiornikowego magazynowania substancji, 

podziemnego składowania odpadów, podziemnego składowania dwutlenku węgla oraz 

prowadzenia robót górniczych niezbędnych do wykonywania koncesji. Obszar górniczy 

ustanawiany jest decyzją organu wydającego koncesję. Wielkość tego obszaru została 

ustanowiona w roku 2000 r. W 2020 r. wystąpiliśmy o przedłużenie koncesji. Nie ma tu 

mowy o zwiększeniu obszaru wydobycia. Z ust przedstawiciela kopalni Wola Morawicka 

padło sformułowanie, że ten obszar został zwiększony o 40 ha. Jeżeli posiadają Państwo takie 

dokumenty to proszę je przedstawić, a nie wprowadzać opinii publicznej w błąd. Kolejne 

twierdzenie radnego Rady Miejskiej w Morawicy, że eksploatacja złoża wapienia jurajskiego 

przez kopalnię Morawica doprowadzi do osuszenia studni w tym regionie. Czy jest to 
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naukowo udokumentowane?  Jest takie opracowanie nazywa się - Dokumentacja 

hydrogeologiczna. Została ona przygotowana w 2018 r. przez Państwowy Instytut 

Geologiczny i Państwowy Instytut Badawczy. Tu są zawarte dane jak eksploatacja wpłynie na 

obszar znajdujący się w bliższym lub dalszym sąsiedztwie kopalni Morawica. Do tej 

dokumentacji mają dostęp instytucje, które rozpatrują wnioski które kopalnia składa. To 

dokumentacja badawcza, wynikająca z obserwacji dotychczasowej eksploatacji. Poziom 3 

wodonośny, rozpoczęliśmy jego eksploatację w 2008 r., a w 2010 r. był otwarty na większą 

skalę. Ta dokumentacja powstała po 8 latach eksploatacji. Proszę zwrócić uwagę, że jeżeli 

kopalnia Morawica miałby osuszyć teren przyległy do kopalni, to jak się mają 3 kopalnie 

piasku znajdujące się w pobliżu kopalni Morawica. Jedna oddalona jest o niecałe 500 m, czy 

one straciły wodę? Kolejnym stwierdzeniem, które padło na sesji 23.06.2021 r. to że 

będziemy eksploatować złoże poniżej poziomu wód gruntowych o 40 m. Na dzień dzisiejszy 

eksploatujemy złoże zgodnie z koncesją i ta koncesja pozwala eksploatować złoże do rzędnej 

+210 m n.p.m. Jak wykazały wyniki badań z 1998 r. do dokumentacji geologicznej z lat 60-

tych poziom lustra wody gruntowej w naszej okolicy kształtuje się na poziomie 224,5 m. Ta 

głębokość to 14,5 m. Decyzja środowiskowa, którą mamy pozwala na eksploatację poziomu 4 

do rzędnej 195 m. Razem wychodzi nam głębokość 29,5 m a nie 40. Eksploatacja na tą chwilę 

odbywa się na poziomie 14,5 m wód gruntowych. W przyszłości będzie to 29,5 m. Kolejne 

twierdzenie, że kopalnia Morawica będzie mogła bez ograniczeń pompować wodę  

z wyrobiska do rzeki. Wszystko co jest związane z wodą musi być robione na podstawie 

pozwolenia. To pozwolenie nazywa się pozwolenie wodno-prawne i wydawane jest przez 

Wody Polskie. Od samego początku gdy mamy zgodę na eksploatację poziomu 

wodonośnego, takie pozwolenia wodno-prawne się otrzymuje i wydawane są one czasowo. 

Ta najnowsza jest z 2021 r., która pozwala nam zrzucać wodę. W tym pozwoleniu są podane 

wielkości, których musimy przestrzegać aby nie naruszyć decyzji. Na tą chwilę 1352 m³ na 

godzinę. Chciałem Państwu przedstawić, że są dokumenty na podstawie których ruch kopalni 

jest prowadzony. Chcieliśmy powiększyć nasze wyrobisko, ale nie otrzymaliśmy takiej 

zgody. Nie wnosimy do niej zastrzeżeń. Polskie Wody są bardzo ostrożne w wydawaniu 

decyzji. Jeżeli zezwoliły nam na zrzucanie wody, mamy przekonanie że nie wpłyniemy 

ujemnie na środowisko. Przekazywanie do publicznej wiadomości danych nie 

potwierdzonych ociera się o jakąś manipulację.  

 

Ad. 8 
Przedstawienie stanowiska przez Radną Alicję Jamorską-Kurek w formie oświadczenia  

w sprawie Kopalni w Woli Morawickiej. 

Dnia 11.08.2021 r. na oficjalnej stronie Miasta i Gminy Morawica ukazał si artykuł  

pt. „Burzliwe sesje Rady Miejskiej w Morawicy – próby wywierani nacisku na burmistrza  

i radnych”. Zacytowano jedno zdanie z artykułu: „w mniejszości jest tzw. głos kopalni 

reprezentowany przez radnego Roberta Żołądka i radną Alicję Jamorską-Kurek, którzy to w 

sposób wręcz adwokacki starają się na etapie nie stanowiącym kompetencji rady szukać 

argumentów popierających kopalnię.” Proszę Państwa nie uważam, aby moja wypowiedź 

podczas sesji rady gminy dnia 09.08.2021 r., w której informuję mieszkańców Woli 

Morawickiej o organizowanym 08.09.2021 r. przez kopalnię w Woli Morawickiej spotkaniu 

oraz prośba skierowana do mieszkańców, aby zastanowili się jakie mają względem kopalni 

oczekiwania, które ułatwią im życie w bliskim sąsiedztwie funkcjonującej kopalni,  

w jakikolwiek sposób sugerowały moją stronniczość na korzyść kopalni. Wręcz przeciwnie 

wyraziłam troskę o los mieszkańców. W/wym. informację o planowanym terminie spotkania 

otrzymali wszyscy radni oficjalną drogą mailową z Urzędu Miasta i Gminy Morawica. 

Dodam, że podczas sesji absolutoryjnej dnia 29.06.2021 r. nie zabrałam głosu w sprawie 

kopalni Wola Morawicka. W związku z powyższym uważam, że w/wym. informacja 
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zamieszczona na oficjalnej stronie Miasta i Gminy Morawica jest nierzetelna i w sposób 

kłamliwy przedstawia fakty. Oczekuję oficjalnego sprostowania na stronie Miasta i Gminy 

Morawica ze strony redaktor Pani Moniki Malickiej i dopilnowania, aby ukazało się ono we 

wszystkich mediach, w których był zamieszczony artykuł. Dodam, że jako radna mam prawo 

a nawet obowiązek interesować się problemami dotyczącymi społeczności Miasta i Gminy 

Morawica, aby podejmować rozważne decyzje niezbędna jest wiedza i możliwość 

wysłuchania argumentów różnych stron. W sporze między mieszkańcami a kopalnią w Woli 

Morawickiej nie opowiadam się po żadnej ze stron. Uważam, że każdy konflikt można 

rozwiązać jedynie tylko gdy jest dobra wola obu stron.  

 

Ad. 9 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2021 – 2026, ze wspomnianą autopoprawką. Projekt uchwały 

został przeanalizowany na ostatnim posiedzeniu komisji stałych. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2021 – 2026. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/360/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2021 – 2026 została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała  

w załączeniu do protokołu. 

Ad. 10 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2021 rok, ze 

zgłoszoną wcześniej autopoprawką. Radni na komisjach przeanalizowali te zmiany  

i zapoznali się z nimi. Nie zgłoszono pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 
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Uchwała Nr XXXIX/361/21 w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2021 rok została 

podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 11 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek : „Koral” 

sport i rekreacja sp. z o. o. i Zakład Gospodarki Komunalnej w Morawicy sp. z o.o. projekt 

uchwały został radnym przedstawiony na komisjach i przeanalizowany. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek : „Koral” 

sport i rekreacja sp. z o. o. i Zakład Gospodarki Komunalnej w Morawicy sp. z o.o. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/362/21 w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2021 rok została 

podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 12 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie konkursu pn. „Promuj szczepienia i wygrywaj 

nagrody". Projekt uchwały został radnym przedstawiony i przeanalizowany na komisjach. Nie 

zgłoszono pytań.  

 

Przystąpiono do głosowania. Pani Małgorzata Orlińska – biuro obsługi rady – poinformowała, 

że tablety długo były uśpione, dlatego proszę o ich odświeżenie. Jeżeli będzie taka 

konieczność to zgłosić do Pana Przewodniczącego zarządzimy 5 minut przerwy i Państwo 

uruchomią ponownie tablety. Teraz proszę o chwilę cierpliwości. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie konkursu pn. „Promuj szczepienia i wygrywaj 

nagrody". 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 
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Uchwała Nr XXXIX/363/21 w sprawie konkursu pn. „Promuj szczepienia i wygrywaj 

nagrody" została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 13 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, szkoleniu 

pożarniczym lub innym zdarzeniu organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub 

Miasto i Gminę Morawica.  

 

Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie.   

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, szkoleniu 

pożarniczym lub innym zdarzeniu organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub 

Miasto i Gminę Morawica. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/364/21 w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, szkoleniu 

pożarniczym lub innym zdarzeniu organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub 

Miasto i Gminę Morawica została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu 

do protokołu. 

 

Ad. 14 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości gruntowej położonej 

w obrębie geodezyjnym Brzeziny. Projekt uchwały został przedstawiony radnym  

i przeanalizowany na ostatnich komisjach. Nie był pytań.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości gruntowej położonej 

w obrębie geodezyjnym Brzeziny. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/365/21 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości gruntowej położonej 

w obrębie geodezyjnym Brzeziny została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała  

w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 15 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości gruntowej położonej 

w obrębie geodezyjnym Morawica. Projekt uchwały został przez radnych przeanalizowany na 

ostatnich komisjach. Nie zgłoszono pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości gruntowej położonej 

w obrębie geodezyjnym Morawica. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/366/21 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości gruntowej położonej 

w obrębie geodezyjnym Morawica została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała  

w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 16 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie zabudowanej 

części działki nr 339/10 położonej w Morawicy. Projekt uchwały został radnym 

przedstawiony na komisjach, radni debatowali na jego temat. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie zabudowanej 

części działki nr 339/10 położonej w Morawicy. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/367/21 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie zabudowanej 

części działki nr 339/10 położonej w Morawicy została podjęta. Za głosowało 13 radnych. 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 17 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 

Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Morawica. Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 

Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Morawica. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/368/21 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 

Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Morawica została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do 

protokołu. 

 

Ad. 18 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do 

zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa. Projekt uchwały został przedstawiony radnym i przeanalizowany na 

ostatnich komisjach. Nie było pytań.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do 

zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/369/21 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów 

mienia gminnego nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 19 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie przez 

Miasto i Gminę Morawica na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej w Bilczy nieruchomości 

gruntowej zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy pomieszczeń w budynku remizy 

strażackiej, które są zbędne na prowadzenie działań statutowych OSP. Projekt uchwały został 

przedstawiony radnym i przedyskutowany na ostatnich komisjach. Nie zgłoszono pytań w tej 

sprawie. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie przez 

Miasto i Gminę Morawica na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej w Bilczy nieruchomości 

gruntowej zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy pomieszczeń w budynku remizy 

strażackiej, które są zbędne na prowadzenie działań statutowych OSP.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/370/21 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie przez 

Miasto i Gminę Morawica na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej w Bilczy nieruchomości 

gruntowej zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy pomieszczeń w budynku remizy 

strażackiej, które są zbędne na prowadzenie działań statutowych OSP została podjęta.  

Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 20 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

nieodpłatnego przekazania przez Ochotniczą Straż Pożarną w Morawicy nieruchomości 

gruntowej zabudowanej budynkiem remizy strażackiej w trybie art. 9021 § 1 Kodeksu 

Cywilnego. Projekt uchwały został radnym przedstawiony i przeanalizowany. Nie było pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

nieodpłatnego przekazania przez Ochotniczą Straż Pożarną w Morawicy nieruchomości 

gruntowej zabudowanej budynkiem remizy strażackiej w trybie art. 9021 § 1 Kodeksu 

Cywilnego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/371/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy nieodpłatnego 

przekazania przez Ochotniczą Straż Pożarną w Morawicy nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkiem remizy strażackiej w trybie art. 9021 § 1 Kodeksu Cywilnego 

została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 21 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta i Gminy Morawica. Projekt uchwały 

został przedstawiony radnym i przeanalizowany. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta i Gminy Morawica. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/372/21 w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta i Gminy Morawica została podjęta.  

Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 22 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. Nie zgłoszono 

pytań do projektu uchwały. 
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Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/373/21 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego została 

podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 23 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Morawica, oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 1392/4 o pow. 1,0324 ha położonej w obrębie Brzeziny na rzecz 

PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie. Projekt uchwały został radnym przedstawiony  

i przeanalizowany. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Morawica, oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 1392/4 o pow. 1,0324 ha położonej w obrębie Brzeziny na rzecz 

PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/374/21 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Morawica, oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 1392/4 o pow. 1,0324 ha położonej w obrębie Brzeziny na rzecz 

PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie została podjęta. Za głosowało 13 radnych. 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 24 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 
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Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Wola Morawicka. Projekt uchwały został przedstawiony radnym  

i przeanalizowany na komisjach. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 

Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Wola Morawicka. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/375/21 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 

Miasta i Gminy Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Wola Morawicka została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała  

w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 25 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej  

w Morawicy do Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. Tą kwestię poruszaliśmy 

na komisjach. Padła propozycja, aby przedstawiciele byli ci sami co w zeszłym roku.  

§ 1. Wyznacza się jako przedstawicieli Rady Miejskiej w Morawicy do Gminnej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego następujące osoby: 1) Krzysztof Strąk; 2) Damian 

Woźniak. Odbyła się rozmowa z Damianem Woźniakiem, oczywiście zgodził się na tą 

funkcję.  

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej  

w Morawicy do Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, 

Ryszard Znój 

PRZECIW (1) 

Alicja Jamorska-Kurek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 
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Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/376/21 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej  

w Morawicy do Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego została podjęta.  

Za głosowało 11 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 26 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/300/21 Rady Miejskiej 

w Morawicy z dnia 20 stycznia 2021 r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za 

kształcenie pobierane przez uczelnie oraz form i specjalności kształcenia, na które 

dofinansowanie będzie przyznane w roku 2021. Projekt zmian w tej uchwale został radnym 

przedstawiony i przeanalizowany. Nie zgłoszono pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/300/21 Rady Miejskiej 

w Morawicy z dnia 20 stycznia 2021 r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za 

kształcenie pobierane przez uczelnie oraz form i specjalności kształcenia, na które 

dofinansowanie będzie przyznane w roku 2021. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Robert Żołądek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Znój 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/377/21 w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/300/21 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 20 stycznia 2021 r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za 

kształcenie pobierane przez uczelnie oraz form i specjalności kształcenia, na które 

dofinansowanie będzie przyznane w roku 2021 została podjęta. Za głosowało 12 radnych. 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 27 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia  

w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Morawica. 

Przewodniczący rady poprosił o zabranie głosu w tej sprawie Panią Karolinę Stolat - 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Geodezji. 

Pani Kierownik wyjaśniła, że w przedstawionym projekcie uchwały dokonuje się zmiany 
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poprzez wyłączenie ze sprzedaży działki 566/1, a tym samym zmianie ulega cała 

powierzchnia objęta sprzedażą, z pow. 1,719 m na 0,9995 m. Ta zmiana wynika z dokonania 

modernizacji ewidencji gruntów i budynków w Mieście i Gminie Morawica. W związku  

z powyższym działka 556/3 zmieniła swą powierzchnie. Zwiększyła swą powierzchnię o 601 

m². Zarząd PGE wyraził zgodę na zakup tych działek za odpowiednią kwotę, której nie da się 

zwiększyć. W porozumieniu z PGE wyłączymy ze sprzedaży działkę o nr 566/1 o pow. 724 

m, która nie jest niezbędna PGE, tam przechodzą linie energetyczne napowietrzne. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Radny Robert Żołądek – wyraził zadowolenie, że sprawa o którą kiedyś pytał ma szansę 

dzięki tej uchwale znaleźć pozytywny finał. 

 

Nie było innych pytań. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został wprowadzony wnioskiem 

formalny, w związku z powyższym odczytał treść projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia  

w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej w obrębie 

geodezyjnym Morawica. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała NR XXXIX/378/21 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej w obrębie geodezyjnym 

Morawica została podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 28 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta  

i Gminy Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark 

Świętokrzyski". Projekt uchwały również został wprowadzony wnioskiem formalnym, na 

komisjach radni zapoznali się z projektem uchwały. Nie było pytań. Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta  

i Gminy Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark 

Świętokrzyski". 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/379/21 w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta i Gminy 

Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark Świętokrzyski" została 

podjęta. Za głosowało 13 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 29 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji poinformował, że 14.10.2021 r. odbyło 

się posiedzenie komisji na którym rozpatrzono skargę złożoną przez Panią Alicję Jamorską-

Kurek na pracownika samorządowego Panią Monikę Malicką, na którym komisja podjęła 

uchwałę o zakwalifikowaniu wniesionej skargi na pracownika i należy ją przekazać do 

załatwienia  jego przełożonemu służbowemu. Uchwała komisji została przegłosowana 

jednogłośnie. Projekt uchwały został przekazany radnym i przeanalizowany na komisjach. 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Ryszard Znój 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/380/21 w sprawie przekazania skargi według właściwości została 

podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 30 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie załatwienia skargi. 

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji poinformował, że na posiedzeniu komisji 

w dniu 14.10.2021 r. została podjęta jednogłośnie uchwała w sprawie skargi złożonej przez 

radnego Pana Roberta Żołądka na pracę dziennikarską Pani Moniki Malickiej, która nie 

podlega właściwości rady miejskiej, ani innego organu administracji publicznej, któremu 

mogłaby zostać przekazana. Na wspólnych komisjach zostało to przedstawione, materiały 

przesłane i było to przedyskutowane. 
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W dyskusji wzięli udział: 
- Radny Robert Żołądek – dziwię się, że ta sytuacja dla komisji jest inna niż dla koleżanki,  

a sprawa dotyczyła tego samego. Poinformował, że od początku był przeciwny, aby 

negatywne stanowisko Rady Miejskiej w Morawicy, o które zabiegał Pan Burmistrz, w tym 

również moje, dotyczące sprawy kopalni Wola Morawicka było oparte jedynie na 

informacjach i dowodach przekazywanych przez Pana Burmistrza i mieszkańców tejże 

miejscowości. Byłem za tym, co zgłaszałem na sesji i komisjach stałych, aby w tej sprawie 

wypowiedział się również zarząd kopalni Wola Morawicka udzielając odpowiedzi 

mieszkańcom na wspólnym spotkaniu, na szereg zarzutów dotyczących szkodliwości, 

bieżącej działalności i sposobu ich rozwiązania. Na sesji absolutoryjnej 23.06.2021 r. 

przedstawiciele kopalni Wola Morawicka przedstawili radzie swoją strategię, która miałaby 

polegać na zamknięciu wydobycia na obecnym obszarze i przeniesienia wydobycia o 400 m 

w kierunku południowym. Przedstawione rozwiązania w prezentacji pozwoliły mi stwierdzić, 

że planowane zmiany mają na celu zmniejszenie uciążliwości wynikającej z działalności 

kopalni w stosunku z sąsiadującymi z nią mieszkańców. Pan Burmistrz w swoich 

wystąpieniach w sprawie kopalni Wola Morawicka przekonywał mnie i radnych do nie 

wyrażania zgody na zmianę obszaru wydobycia tego zakładu. Nawiązywał do przyjętej przez 

siebie strategii polegającej na uniemożliwieniu powstawania nowych kopalni wydobywczych 

i wygaszaniu obecnych, które miałyby działać aż do wyczerpania obecnych złóż.  

Od przedstawicieli kopalni Wola Morawicka dowiedziałem się, że ta strategia ma działać 

wybiórczo i nie dotyczyć kopalni w Morawicy, która poszerza swój obszar wydobycia  

i eksploatacji. 

Przewodniczący Rady przywołał radnego „do rzeczy” odnośnie skargi. 

- Radny Robert Żołądek – uważam, że wniesiona skarga jest jak najbardziej uzasadniona. 

Podkreślam, że nigdy nie reprezentowałem w sposób adwokacki, ani nie popierałem w żaden 

sposób stanowiska kopalni Wola Morawicka w tym sporze. Nigdy nie szukałem argumentów, 

aby popierać ich interesy i w żaden sposób nie agitowałem kogokolwiek do takiego czy 

innego stanowiska. Moim priorytetem jest chęć dyskusji i poszukiwania korzystnych 

rozwiązań dla społeczności lokalnej. Organy kolegialne zostały stworzone po to aby były 

forum dyskusji, ciałem dzięki któremu jest możliwe spojrzenie na sprawy z różnych stron  

i odnalezienie najlepszego rozwiązania. 

- Radny Łukasz Wojda – w sprawie zarzutu radnego Roberta Żołądka, że skargi zostały 

inaczej rozpatrzone. Skarga Pani Alicji Jamorskiej-Kurek była na pracownika 

samorządowego Panią Monikę Malicką, a Pana skarga była na pracę dziennikarską Pani 

Moniki Malickiej. Tutaj mamy tą różnicę i rozpatrywane są one z różnych przepisów. 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie załatwienia skargi. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, 

Ryszard Znój 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alicja Jamorska-Kurek, Robert Żołądek 
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NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/381/21 w sprawie załatwienia skargi została podjęta. Za głosowało  

11 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 31 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji poinformował, że na posiedzeniu komisji 

w dniu 14.10.2021 r. podjęto jednogłośnie uchwałę o zakwalifikowaniu wniesionego pisma 

jako wniosku i przekazać go do rozpatrzenia burmistrzowi według właściwości. Projekt 

uchwały zostały przekazany radnym i podlegał dyskusji na komisjach. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Alicja Jamorska-Kurek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Uchwała Nr XXXIX/382/21 w sprawie przekazania wniosku według właściwości została 

podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 32 
Raport o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021. Raport radni 

otrzymali drogą mailową, nie było pytań do raportu. 

 

Ad. 33 
Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych : 

 

a) Wojewody Świętokrzyskiego – Przewodniczący Rady odczytał analizę (w załączeniu do 

protokołu); 

 

b) Burmistrza Miasta i Gminy Morawica – przedstawił analizę z oświadczeń majątkowych  

(w załączeniu do protokołu); 

 

c) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy - przedstawił analizę z oświadczeń 

majątkowych (w załączeniu do protokołu); 

 

d) Urzędu Skarbowego w Kielcach – Przewodniczący Rady przedstawił analizę z oświadczeń 
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majątkowych (w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 34 
Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy – uczestniczenie razem  

z Zastępcą Burmistrza w gali rozdania nagród, dla Pani Sołtys miejscowości Piaseczna Górka 

Alicji Jamorskiej-Kurek – otrzymała nagrodę sołtys roku. 

W sprawie artykułu umieszczonego na samorządowym portalu Miasta i Gminy Morawica 

11.08.2021 r. pt.:”Burzliwe sesje Rady Miejskiej w Morawicy – próby wywierania nacisku na 

burmistrza i radnych”, gdzie kilkukrotnie doszło do pomówienia mojej osoby,  

w konsekwencji czego piszący uznał, że doszło po mojej stronie do wywierania na Pana 

nacisków. Artykuł ten narusza moje dobre imię i urąga funkcji, którą sprawuje. Funkcja jaka 

została mi powierzona nigdy nie była wykorzystywana przeciwko Panu ani innym radnym. 

Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym głównym zadaniem Przewodniczącego rady jest 

organizowanie pracy rady oraz prowadzenie obrad rady. W tym miejscu sformułowanie 

jakobym umożliwił lobbowanie przedstawicielom kopalni Wola Morawicka decyzji zmian 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w zakresie dotyczącym 

poszerzenia działalności kopalni pod eksploatację jest formą oszczerstwa. Zarówno z norm 

rangi konstytucyjnej, ustawowej wynika prawo każdego obywatela do wstępu na posiedzeniu 

rady czy komisji. W doktrynie podkreśla się, że przewodniczący posiada wyłączne prawo do 

uzasadnionego udzielania bądź odmowy udzielenia głosu. Musi w tym zakresie przestrzegać 

ograniczeń, które nakłada statut. Statut Miasta i Gminy Morawica nie zawiera zakazów  

w udzielaniu głosów. W/wym. artykuł ma na celu przekazanie nieprawdziwych informacji 

mieszkańcom gminy. Jako przewodniczący nie wywierałem wpływów i nacisków na 

burmistrza, a nasi mieszkańcy mają prawo do uzyskania rzetelnych informacji o działaniach 

podjętych przez władze gminy i prawo zabierania głosu w tym zakresie. Wzywam Panią 

Monikę Malicką do przeprosin w terminie 3 dni roboczych na łamach gminnego portalu 

Morawica oraz w "Wiadomościach Morawickich”, aby dokonała niezbędnej redakcji swojego 

artykułu, aby nie szkalował mojego dobrego imienia i imienia innych radnych. Zgodnie  

z nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym Przewodniczący Rady w związku z realizacją 

swoich obowiązków może wydawać polecenia służbowe pracownikom urzędu, którzy 

wykonują zadania organizacyjne, prawne, związane z funkcjonowaniem rady gminy. 

 

Ad. 35 
Sprawy różne. 

 

Przewodniczący udzielił głosu Burmistrzowi Miasta i Gminy Morawica. 

 

Pan Burmistrz poinformował, że dyskusja nad studium uwarunkowań zagospodarowania 

przestrzennego odbyła się 28 września 2021 r. Wszyscy którzy chcieli zabrać głos w tej 

sprawie, dyskutować mogli to zrobić wtedy. Nie jest to miejsce na tym etapie procedowania 

studium do dyskusji. Wszelkie dyskusje, które się tu odbywają odbieram jako próby nacisku 

na mnie. Moje postępowanie administracyjne, które wykonuje nad tym studium, ktoś chce 

wywrzeć presje na mnie, żeby się zachował tak jakie są oczekiwania pewnych stron. Uważam 

to za niedopuszczalne i na sesji gdzie odbywała się taka dyskusja, Pan do tego dopuścił, co 

nie powinno mieć miejsca. Jest odpowiednia procedura uchwalenia studium. Teraz każdą 

dyskusję na ten temat odbieram jako wywieranie wpływu na rozstrzygnięcie tego studium. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Radny Robert Żołądek – Pan Burmistrz pierwszy rozpoczął dyskusję na temat studium, 

kopalni Wola Morawicka i żądał od radnych negatywnego stanowiska jeśli chodzi o dalszy 
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rozwój. Czy punkt sprawy różne jest punktem gdzie każe się klubowi radnych burmistrza do 

odebrania mi głosu i udziału w tym punkcie? Demokracja polega na tym, że większość 

szanuje prawa mniejszości. Tu demokracja ustąpiła miejsca autokracji. Czego się obawiacie, 

odbierając mi prawo do wypowiedzi, w obronie kogo stajecie? Nazywacie się obrońcami 

interesów mieszkańców? Waszym zamiarem jest wyrządzanie krzywdy wszystkim tym, 

którzy myślą inaczej niż wy i wasz polityczny przywódca. W waszym politycznym 

oświadczeniu czytamy, że można się różnić, mieć inne zdanie, jest na to miejsce i czas. Tylko 

gdzie, w podziemnym parkingu, restauracji? Gdzie jak nie w urzędzie powinno się 

dyskutować, wyjaśniać wszelkie sporne sprawy i szukać wspólnego rozwiązania. Kto 

powiedział, że punkt widzenia Pana Burmistrza kryje w sobie jedyną prawdę. Dlaczego 

jesteście głusi i nie pozwalacie usłyszeć mieszkańcom prawdy i faktów jakimi są. 

Pytanie od mieszkańców osiedla nad Morawką – czy powstawanie przy ul. Bukowej centrum 

leczenia uzależnień nie wymagało wcześniejszych konsultacji i uzgodnień?  

Pytanie od mieszkańców ul. Wspólnej – artykuł w „Wiadomościach Morawickich” lipiec 

2021 na temat przebudowy ul. Wspólnej w Morawicy, której budowa jak wiemy została 

zakończona w zeszłym roku i w październiku droga ta została odebrana. Dlaczego tego typu 

błędy są ukazywane w  gazecie „Wiadomości Morawickie”? 

Pan Burmistrz – w kwestii powstającego centrum leczenia gmina nie ma w tej sprawie nic do 

powiedzenia, to się dzieje poza urzędem gminy. Mieszkańcy na piśmie mogą zgłosić swoje 

uwagi, protest i wtedy będziemy szukać adresata tego protestu. Jeśli chodzi o dyskusję na 

temat studium, to jest procedura, która określa w jakim miejscu i w jakim czasie należy 

zabierać głos. Wtedy uchwalaliśmy studium i był czas na dyskusję, była ona wskazana, ja  

o tym mówiłem. To co było następstwem po uchwaleniu studium, które zostało uchylone 

przez wojewodę jest jednym wielkim nieporozumieniem. Żadne dyskusje nie powinny się 

odbywać, dopóki projekt studium nie trafi na sesję. Wywoływanie dyskusji na tym etapie jest 

nieuprawnioną formą wywierania nacisku na postępowanie administracyjne, które ja 

prowadzę i na moją osobę. 

Zastępca Burmistrza – ul. Wspólna znajduje się również w miejscowości Brzeziny i droga 

była tam przebudowywana. 

- Radna Dorota Pietrzyk – w panelu na stronie gminy – zadaj pytanie burmistrzowi – padło 

pytanie na temat monitoringu przy altance w miejscowości Lisów. W udzielonej odpowiedzi 

pojawiła się informacja, że ta inwestycja nie będzie realizowana z funduszu sołeckiego, ale na 

zebraniu ustaliliśmy że będzie realizowana z innych środków, tj. dzierżawy sklepu. Proszę, 

żeby pojawiła się odpowiedź że ten monitoring będzie wykonany w przyszłym roku.  

W sprawie ul. Polnej w miejscowości Zaborze czy na projekt jej budowy będą pozyskiwane 

środki z zewnątrz? 

Pan Burmistrz – ja udzielam informacji na podstawie zapisanych ustaleń, to były tylko 

rozmowy na zebraniu wiejskim. Proszę radę sołecką o klarowną informację w tej sprawie.  

Na pewno dodatkową informację zamieścimy, że Państwo z dodatkowych funduszy 

przeznaczacie środki na ten monitoring. 

Zastępca Burmistrza – ul. Polna została zgłoszona do  rządowego rozwoju dróg jako jeden  

z 18 złożonych wniosków do realizacji. Nie znamy jeszcze wyników tego naboru. 

- Radna Alicja Jamorska-Kurek – mamy 18 październik a mieszkańcy jeszcze nie otrzymali 

numerów wrześniowych gazety „Wiadomości Morawickie”, to samo dotyczyło poprzednich 

numerów, z czego wynika to opóźnienie? Pytanie do przedstawicieli kopalni Morawica – 

podał Pan że na godzinę jest zrzut wody 1352 m³, praca jest ciągła zrzutu wody, ile na dobę 

jest zrzucane wody?  

Przedstawiciel Kopalni Morawica – w dokumentacji hydrologicznej jest opisane, że 75% 

dopływu wody do wyrobiska stanowi rzeka, którą oddajemy 200 m dalej z powrotem do 

rzeki. Pozostała część wód to nie tylko wody gruntowe, to też wody opadowe ze zlewni. 
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Instytucja, która robiła dokumentację hydrogeologiczną mogła czerpać z obserwacji  

z wszystkich otworów do badania. Eksploatowanie poniżej poziomu wodonośnego to nie 

tylko czerpanie z wód gruntowych. 

Pan Burmistrz – opóźnienia występują z przyczyn techniczno-kadrowych. 

- Radna Alicja Jamorska-Kurek – gazeta pełni funkcję informacyjną, gdzie są zaproszenia  

i niestosowne jest żeby gazeta pojawiała się z takim opóźnieniem. 

- Radny Tomasz Domagała – wyrażam swoje ubolewanie, że nasz apel klubu radnych 

burmistrza do Pana Przewodniczącego, ani dzisiejsza informacja radcy prawnego o sposobie 

zwoływania sesji, prowadzenia sesji, zasad udzielania głosu nie przyniosły żadnego rezultatu. 

To co Pan Radny Żołądek nazywa demokracją dla mnie jest bliższe anarchii. 

- Radny Sebastian Król – skargę na redaktor naczelną Panią Monikę Malicką uważam za 

bezzasadną, bo jak każdy z nas miała prawo wyrazić swoje zdanie. 

- Radny Robert Żołądek – zrozumiałem wytyczne radcy prawnej na temat dyskusji nad 

studium. Czy to dotyczy tylko rady? Pan jako burmistrz tę dyskusję zapoczątkował, zaczął 

rozmawiać na temat kopalni i nas agitować. Czy w gazecie jest błędny artykuł, bo pisze  

o przebudowie ul. Wspólnej w Morawicy, a Pan  poinformował że chodzi o ul. Wspólną  

w Brzezinach? 

Pan Burmistrz – 28 września była dyskusja na temat studium uwarunkowań  

i zagospodarowania przestrzennego. Można do niego wnosić uwagi i proszę zgodnie 

 z procedurą dyskutować tam, a nie tutaj. 

- Radny Leszek Cygan – przed chwilą Pan Sebastian Król wyraził swoją opinię na temat 

artykułu na stronie internetowej, ja mam inną opinię na temat i chyba wolną mi ją mieć, 

chyba że zostanę opisany że jestem przeciwnikiem kogoś lub czegoś. Panie Burmistrzu ja 

rozumiem, że to jest jednocześnie Pani redaktor naczelna i Pani kierownik referatu promocji. 

Referat promocji stworzony jest po to żeby promować to co się u nas dzieje. Czy 

promowaniem nazwiemy to co jest w tej gazetce? Proszę się zastanowić co znaczy 

promować? Ja nie mówię, że nie wolno pisać krytycznych uwag. Pracownik urzędu gminy, 

który pisze w takim tonie, co się tu nie działo, co się tu nie dzieje, jak wszyscy są „be” a ktoś 

inny jest „cacy”, to jest nie fajne. Cytat z Szekspira : „Zły to ptak, co własne gniazdo kala”. 

Pan Burmistrz – była tylko jedna pozytywna opinia pracy redaktor naczelnej Pani Moniki 

Malickiej, pozostałe były negatywne i nikt ich nie zabronił wygłaszać. Na naszych sesjach 

zaczęły się dziać dziwne rzeczy, które nie powinny mieć miejsca. Pomimo tego, że siedzę 

blisko przewodniczącego i prosiłem go o powstrzymanie pewnych dyskusji, to nie przynosiło 

efektów. To nie może być tak żeby nasze społeczeństwo nie wiedziało jak się zachowują 

poszczególni radni. Mieszkańcy powinni wiedzieć, że w naszej radzie jest podział, nad czym 

ubolewam. Przez 30 lat mojej kadencji i kadencji rady takie rzeczy się nie działy. Były głosy 

sprzeciwu, ale w kluczowych spawach dla naszej gminy była jedność. Można tu przytoczyć 

inne twierdzenie: „uderz w stół, a nożyce się odezwą”. Komuś nadepnięto na odcisk, bo 

myślał że będzie sobie bezkarnie na sesjach używał tyle ile będzie chciał. Jest porządek, statut 

i te wszystkie rzeczy powinny być w sposób prawidłowy prowadzone i organizowane. Proszę 

nie mówić mi o przywództwie politycznym, bo do klubu PSL należy Pan Panie Żołądek. 

- Radny Leszek Cygan – pamiętam Pana apel Panie Burmistrzu po wyborach że rada powinna 

stanowić jedność, że możemy się mylić, możemy zabierać głos, dyskutować, ale wypracujmy 

własne stanowisko i bądźmy razem. Chciałbym z Panem porozmawiać, ale nie publicznie, bo 

nie ma sensu wywlekać pewnych rzeczy na wierzch. Jeśli chodzi o artykuł tam jest bardzo źle 

napisane o przewodniczącym i o dwóch innych radnych. Chcecie wprowadzić tzw. efekt 

mrożący, czyli ja się mam teraz bać, bo np. powiem że w zgłoszonej uchwale przez urząd 

gminy, że to pomieszczenie jest zielone, a ja powiem że wydaje mi się że jest czerwone.  

Ja wyrażę swą wątpliwość i mogę się potem znaleźć w gazetce, że Leszek Cygan to jest 

daltonista. Ja się tego boję. Prasa, internet ma bardzo duży wpływ na opinię publiczną. Ludzie 
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zainteresowani tym kto, co powiedział wejdą sobie i przesłuchają sobie obrady sesji. 

Rozmawiajmy ze sobą. Powinniśmy być razem. Chce porozmawiać na ten temat poza 

obradami sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przedstawicielom klubu sportowego Moravia (prezes 

klubu Pan Przemysław Strójwąs i Krystian Kruk – wiceprezes klubu), którzy przedstawili co 

do tej pory robią dla lokalnej społeczności. Zaprezentowali przygotowaną prezentację w tej 

sprawie. 

Pan Burmistrz podziękował zarządowi klubu sportowemu Moravia, bo w ciągu krótkiego 

czasu zrobili coś niesamowitego jeśli chodzi o akademię piłkarską młodego pokolenia. Nasza 

infrastruktura techniczna, której nie ma żadna z gmin, tyle sal gimnastycznych które w 100% 

zostały wykorzystane i jeszcze brakuje. Budowa balonu, okresowego zadaszenia boiska  

w Bilczy to ogromne przedsięwzięcie i wystąpiliśmy o dodatkowe dofinansowanie. Wszyscy 

jesteśmy pełni uznania waszej działalności. 

 

- Radny Leszek Cygan – proszę o spotkanie z Panem Burmistrzem i naszym klubem radnych. 

Podziękował ZGK w Morawicy o szybką reakcję na plac zabaw na osiedlu Echo. W sprawie 

ul. Dolomitowej co będzie jeśli nie otrzymamy dofinansowania? 

Pan Burmistrz – jestem otwarty na indywidulane spotkanie z radnymi, z klubami, nigdy 

nikomu takiego spotkanie nie odmówiłem, serdecznie zapraszam. Wszyscy służymy razem 

naszym mieszkańcom. Planowaliśmy ten odcinek drogi zrobić w tym roku z własnych 

środków, bez względu na dofinansowanie. Możemy ją wykonać w ograniczonym zakresie, bo 

projekt zakłada oświetlenie i inne rzeczy. Pojawiła się kolejna szansa otrzymania środków 

zewnętrznych. Jeżeli nie otrzymamy dofinansowania, to wykonamy tą drogę z środków 

własnych. 

 

- Radna Alicja Jamorska-Kurek – jaki był cel wystąpienia zarządu klubu Moravia? 

Przedstawiciel klubu – to nie była prośba o dofinansowanie, tylko informacja o działaniach 

klubu. 

- Radny Krzysztof Strąk – przypomnę o roli radnego, do tej pory nie było żeby radni kłócili 

się tak między sobą, podnosili sprawy które dla większości radnych są oczywiste. Spójrzmy 

na ten dorobek 30 lat, czy te wszystkie dokonania, rozwój naszej społeczności lokalnej byłby 

możliwy, gdyby rada od początku wbijała gwóźdź w Pana Burmistrza? Pamiętam sytuację  

z Radnym Robertem Żołądkiem, chciałeś żeby przyszli przedstawiciele kopalni Wola 

Morawicka – wysłuchaliśmy ich, potem byli mieszkańcy Woli Morawickiej – wysłuchaliśmy 

ich. Nie jesteśmy w sądzie. Wysłuchaliśmy jednej i drugiej strony. Mieszkańcy powiedzieli 

jasno pękają domy, nie chcą tam mieszkać, jest hałas, a teraz upierasz się że chcesz tej 

kopalni. Jeśli chodzi o poziom wody w kopalni Morawica – czy my tam pójdziemy to 

mierzyć od tego jest dozór górniczy i inne instytucje. Jest takie przysłowie: „zanim coś 

powiemy trzy razy pomyśl, potem mów, a wyda czyn owoce, najpierw się w sobie dobrze 

skup, trzy razy pomyśl, potem zrób”. 

- Radny Leszek Cygan – moja wcześniejsza wypowiedź, była w charakterze pokojowym,  

a nie rozdzierania szat i nie robienia przedstawienia, cyrków. Teraz zaczyna się znowu, głos 

będzie zabierać radna Alicja, radny Robert Żołądek, radny Wiesław Frankowicz i będziemy 

znowu jedno i to samo mówić, ten jest dobry, ten jest zły. 

Radny Leszek Cygan zgłosił wniosek formalny o zamknięcie punktu sprawy różne. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jeśli ktoś zgłasza wniosek formalny, to musi być on 

przegłosowany natychmiast. 
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Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny o zamknięcie punktu sprawy różne.  

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, Ryszard Znój 

PRZECIW (2) 

Wiesław Frankowicz, Robert Żołądek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dorota Pietrzyk 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Damian Woźniak 

 

Wniosek został przyjęty. Za głosowało 10 radnych. 

 

Ad. 36 
Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył obrady 

XXXIX sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła: Małgorzata Orlińska 

 

  

  


